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Srdačan pozdrav svima Vama koji danas ovdje slavite Dan 

oslobođenja našeg grada. 

Naši antifašistički borci, mrtvi i živi, simbol su slobode i otpora, a 

svoje živote žrtvovali su za sjedinjenje s Domovinom i oslobođenje 

od nacifašističkih okupatora. Dostojanstvo i čast antifašističkih 

boraca, ni u ratu ni u miru, ne mogu umanjiti ni aktualni politički 

prijepori niti naknadne manipulacije i falsifikati brojkama i žrtvama, 

čega smo, nažalost, svjedoci u posljednje vrijeme.  

Način na koji mi slavimo Dan oslobođenja Grada Poreča, 

dostojanstveno, s ponosom i zahvalnošću jednako tako pokazuje 

kakav je Poreč grad. Grad koji se ne srami antifašizma, Poreč 

prepoznaje vrijednosti koje smo dobili narodnooslobodilačkom 

borbom i žrtvom boraca u 2. svjetskom ratu. I naravno, ne treba se 

izjednačavati antifašizam i komunizam, ali to ne znači da smijemo 

negirati antifašizam koji je u temeljima ovoga grada.  

Ali jednako tako bez žrtvi i pobjeda hrvatskih branitelja u 

Domovinskom ratu, Poreč nikada ne bi bio grad kakav je danas. 

Grad kojeg su mnogi željeli, ali koji je znao sačuvati svoje 

vrijednosti. U Domovinskom ratu pripadnici naše 154. brigade još su 

jednom pokazali što znači reći NE isključivosti, mržnji i nasilju, što 

znači braniti slobodu u kojoj danas uživamo. I hrvatski antifašisti i 

heroji Domovinskog rata stali su u obranu ljudskog dostojanstva i 



pravednijeg društva, svrstali su se na pravu stranu. I jedni i drugi 

posvetili su se i žrtvovali za naše zajedničke ideale! 

Današnji Dan Grada slavimo s ponosom, zahvalni generacijama 

naših sugrađana koji su kroz stoljeća stvarali grad ljepote, kulture, 

tolerancije i ljudske topline – grad po mjeri čovjeka, u kojem je i 

danas ugodno živjeti. 

A potencijale Poreča prepoznali smo i kroz sve razvojne projekte i 

programe koje godinama razvijamo i one koji su upravo pred nama. 

Po njima smo drugačiji i prepoznatljivi, ponekad tvrdoglavi - ali 

samo za svoj Grad i radi njega; ponekad i previše samozatajni - jer 

bolje vidimo ono što baš nije idealno, a ono dobro i pozitivno što 

razvijamo za naš grad ponekad i ne primjećujemo.  

Jesmo li primijetili da otkad postoji „eko parking“, kako ga 

nazivamo, više nema velikih prometnih gužvi u gradu? A nova 

parkirališna mjesta u Balotinoj, Rovinjskoj, Kovačićevoj, 

Valentijevoj, Pejnovićevoj ili Ronjgovoj ulici? Jesmo li koristili nove 

nogostupe u Materadi, Matije Vlašića ili Tina Ujevića? Kupali se na 

novouređenim plažama u Červar portu ili Materadi? Vježbali u 

teretani na otvorenom ispod hotela Zagreb? Priznajmo si da je ipak 

lijepo vidjeti naše građane i turiste kako šeću po novouređenom 

dijelu gradske rive bez obzira bile tamo palme ili ne. Siguran sam da 

naši sugrađani znaju da se proširuje naše gradsko groblje kao i to da 

je Grad kupio palaču Bečić, a čijom bi se valorizacijom nastavilo s 

rekonstrukcijom Zavičajnog muzeja te proširenjem dječjeg vrtića 

„Radost“. Vjerujem da naši sugrađani znaju da je započela izgradnja 

šetališta uz Peškeru, te da je izrađena Idejna projektna 

dokumentacija za uređenje cjelokupnog prostora gradske rive – od 

hotela Palazzo do Naftaplin-a. Još jednom pozivam naše žitelje da se 



jave na natječaje za uklanjanje azbestnih krovova i subvencioniranje 

obnove građevina na području kulturno povijesne cjeline grada. 

Ne skrivamo niti probleme s kojima se suočavamo, a mnoge od njih 

produbila je i kriza koja je, siguran sam, konačno iza nas. Kriza je, 

međutim, isto tako pokazala kakav je Poreč grad. Upravo smo tada 

jasno dali do znanja da nam je socijalna zaštita naših građana ostala 

visoko na listi prioriteta. Ona je dokazala, prije svega, našu 

izdržljivost i još jednom jasno naglasila prednosti koje imamo i koje 

moramo koristiti. Pokazala se ispravnom odluka da zadržimo visok 

standard u našim vrtićima i školama, da jačamo našu Hitnu 

medicinsku pomoć, razvijamo programe za zdravlje, 

subvencioniramo boravak u Domu za starije, podupiremo rad 

udruga osoba s invaliditetom. Svemu tome, ove smo godine, kao 

jedini grad u Hrvatskoj, dodali i sufinanciranje dopunskog 

zdravstvenog osiguranja za naše umirovljenike. Najvećim dijelom 

sudjelovali smo u kupnji specijalnog vozila za prijevoz invalidnih 

osoba. Ističem važnost solidarnosti kao temeljne vrijednosti i 

pozivam sve građane na osjetljivost prema svima koji trpe nepravdu 

i marginalizaciju po bilo kojoj osnovi.  

U istom obimu financiramo naše ustanove, kulturne djelatnosti, 

sportske klubove i druge.  

Što nas čeka u narednom razdoblju? Mnogo novih projekata i novih 

izazova. Ponajprije, inzistirat ćemo na završetku porečke 

zaobilaznice kao temeljnom prometnom rješenju. Ustrajat ćemo na 

izgradnji novih POS-ovih stanova jer su mladi budućnost našeg 

grada kako bi ostali u gradu u kojem su odrastali. Do kraja lipnja 

trebali bi biti gotovi radovi na izgradnji nove kanalizacijske mreže i 

rekonstrukciji postojeće, a na jesen započinje izgradnja uređaja za 

pročišćavanje otpadnih voda. Ovom investicijom ulažemo u zaštitu 



okoliša i u racionalno raspolaganje resursima, te u konačnici 

podižemo atraktivnost naše destinacije. Nastavljamo s  

plinofikacijom  grada kako bi građani i poduzetnici imali dostupan 

čist i cjenovno pristupačan energent. Imamo projektnu 

dokumentaciju i dobro smo se spremili za poticajne mjere 

Ministarstva poljoprivrede u našim prigradskim naseljima gdje 

ćemo se kandidirati za gradnju dječjih igrališta, vrtić, nerazvrstane 

ceste, društvene domove. Da ne bi samo gradili, nešto ćemo, s 

posebnim zadovoljstvom, i srušiti; staro skladište Vindije ili Coca 

cole, kako ga znamo nazivati, kroz mjesec će dana postati još jedno 

parkiralište u našem gradu. 

I na kraju ono najvažnije;  nova škola. Proveden je natječaj za glavni 

i izvedbeni projekt te očekujem da krajem godine počne gradnja 

ovog prioritetnog objekta. Prije toga, za svega nekoliko mjeseci, 

započeti će rekonstrukcija područne škole u Žbandaju.   

Ne možemo govoriti o investicijama, a ne spomenuti one koje se 

provode u turizmu. Poreč je godinama lider u istarskom i u samom 

vrhu hrvatskog turizma. Svake godine se na području grada ulažu 

značajna sredstva u obnovu postojećih i izgradnju novih sadržaja 

kojima povećavamo konkurentnost i atraktivnost naše destinacije. 

Nakon lani otvorenog Aquaparka te potpuno obnovljenog otoka Sv. 

Nikola, raduju me i najave velikih investicija već nakon ove sezone; 

najprije hotela Park i pripadajućih apartmana te ubrzo i hotela 

Galijot kao i turističkog naselja Borik.  

 

Poštovane dame i gospodo, 

Za stvaranje rezultata i razvoj naše sredine, uvijek su bili zaslužni 

pojedinci. Stoga posebne čestitke upućujem ovogodišnjim 

laureatima koji će danas primiti javna priznanja Grada Poreča. 



I dok se osvrćemo na ostvareno u proteklih godinu dana i gledamo 

što nam sve predstoji, moramo biti svjesni činjenice da smo u 

svemu tome mi zajedno. Jedna zajednica, jedna velika obitelj, jedan 

Grad.  

Ako smo svi mi jedna obitelj, a trebali bi biti, jesmo li mi Porečani 

sretna djeca? Baštinimo od naših predaka ovaj prekrasan Grad, a u 

njemu Eufrazijanu, Decumanovu ulicu, Neptunov hram… No, 

baštinimo i nešto puno više od opipljivog, lijepo oblikovanog 

kamenja i zgrada. Baštinimo vrijednosni sustav, baštinimo snagu 

održanja, prožetu hrabrošću i pameću. Baštinimo duh tolerancije. 

Baštinimo moralnu strogost koja je održala koheziju grada u 

dugome trajanju i omogućila da njegovi ljudi - slabašni, ranjivi, 

egoistični, poput svih ostalih ljudi - ipak ostanu trajno prijatelji jedni 

drugima. I to je naša najveća vrijednost. 

Da, uvažene sugrađanke i sugrađani, poštovani uzvanici, mi 

Porečani smo sretna djeca! Sretna smo djeca jer imamo izvanredne 

pretke, sretna smo djeca jer imamo sreću ovdje živjeti. Sretna smo 

djeca jer smo istodobno mogli baštiniti i skromnost molitve i 

razuzdanost zabave, jer smo mogli prijateljevati i sami međusobno i 

sa svima onima koji su različiti od nas i koji u tako velikom broju 

posjećuju Poreč.  

To je naš Grad, lučonoša za mnoge druge. Grad jednakih šansi za 

svakog našeg sugrađana. Poreč mora ostati Grad u kojem su svi 

dobrodošli, mjesto gdje svi pripadaju bez obzira na spol, rasu, 

vjeroispovijest.  

Ovom gradu nije važan jedan čovjek, Poreču su danas potrebne 

sposobnosti svakog njegovog pojedinca. U ovom gradu važni su svi 

ljudi, ali i svim Porečankama i Porečanima važan je grad. U ovom 

gradu čuje se i uvažava plač i glas upravo rođene bebe, njenih 



roditelja, djece u vrtiću, školi, radnika i nezaposlenih, 

poljoprivrednika, domaćica, umirovljenika, zdravih i bolesnih, 

mladih i starih, osoba s invaliditetom, svih građana jer ljudi su ovaj 

grad. To je Poreč. Naš Grad. Rastući i drugačiji grad. Poseban i 

ponosan grad. Porečani uvijek mogu više i bolje! Kadgod netko 

poželi otpisati Poreč, dokažemo im suprotno! 

Mi smo Grad koji se ne treba bojati za svoju budućnost jer upravo 

neprekidan trud je ključ kojim ćemo otključati sve naše mogućnosti. 

A budućnost pripada onima koji vjeruju u svoje snove. Naši snovi se 

mogu ostvariti samo ako ih imamo hrabrosti slijediti i od njih nikada 

ne odustati. Oni koji odustaju nikada ne pobjeđuju, a oni koji 

pobjeđuju nikada ne odustaju. I zato je Poreč danas žilavi 

mediteranski grad nepresušnog mladenačkog duha, iznadprosječni 

hrvatski grad kojeg je odavno prepoznala Europa i svijet.  

Promjene koje vidimo uzbudljive su mnogima, ali su sigurno dobre 

dok ih vodimo odgovorno i ostanemo vjerni svojim temeljnim 

vrijednostima. Stoga se zahvaljujem Vama, Porečankama i 

Porečanima, što svojim radom, znanjem, kreativnošću i 

sposobnostima potičete i izazivate, gradite i obogaćujete svoj grad. 

S našim snažnim gospodarskim temeljem, imamo priliku učiniti naš 

Grad još boljim, grad koji je prihvatljiv svim obiteljima i u kojem svi 

istinski uživaju u življenju i napretku. 

To je naša misija.  

To je naša strast.  

To je naš Poreč. Grad u kojem je privilegija živjeti. 

 

 


